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sammanträdesprotokoll 
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Tid: klockan 14:00 – 16:30 
Plats: B-salen, Eda kommunkontor Charlottenberg 
Paragrafer: § 17 - § 23 
Ordförande: Anders Gustafsson 
Sekreterare: Yvonne Andersson Gran 

 

Justering 
Utses att justera: Henry Larsson 
Datum: 2023-11-15 
Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: ___________________________________ 
 Anders Gustafsson 

 

Justerare: ___________________________________ 
 Henry Larsson 

 

Sekreterare: ___________________________________ 
 Yvonne Andersson Gran 

 
Anslagsbevis 
Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde  
2023-09-26. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.  
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Närvarolista 
 

Beslutande 
Anders Gustafsson (KD), ordförande 
Katrine Carlsson (V), ersättare för Bertil Börjeson (Hela Edas Lista) 
Astrid Lillevold (PRO) 
Henry Larsson (PRO) 
Thomas Olsson (PRO) 
Gunilla Cajdell (SPF), ersättare för Gunnel Knutsson (SPF) 
Tordis Torseth (REUM) + (DHR) 
Marianne Wallentin (DEMENS) 
 

Övriga närvarande 
Zuzana Biacovska Olsson, folkhälsosamordnare, §§ 3-7 
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare 
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§ 17 Föregående protokoll  
Försäkring för frivilligorganisationer 
Thomas Olsson ska undersöka vilka möjligheter det finns för PRO att teckna 
försäkring som täcker eventuella skador för medlemmarna om de skulle skada sig vid 
aktiviteter som promenader med brukare i särskilda boenden och dylikt. 
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§ 18 Handikappolitiskt program Eda kommun 
Länsstyrelsens kartläggning av funktionshinderspolitik 2023 
Ovanstående rapport har skickats ut tillsammans med kallelsen till dagens 
sammanträde. Det är en uppföljning av MFD:s (Myndigheten För Delaktighet) 
kartläggning från år 2022 där 11 kommuner av 16 i Värmlands län besvarade enkäten. 
De har haft strukturerade intervjuer med 11 kommuner och 2 kommuner har valt att 
skriftligen besvara samma frågor. Utöver detta har en intervju och flera dialogmöten 
genomförts med region Värmland. Två dialogmöten med Funktionsrätt Värmland har 
också genomförts. Alla har kommit olika långt i sitt arbete med att ta fram eller 
revidera strategier och planer. Utmaningar som syns i kommunerna är 
personalförändringar på tjänster som gör att arbetet med t.ex. revideringar av planer 
och strategier tappar fart. Det måste finnas en tjänsteman som har tid avsatt för 
uppdraget. Det ekonomiska läget i kommunerna är också hämmande för uppdrag om 
inte är lagstadgade utan det får t.ex. räcka med vad som finns inom LSS (lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade) och PBL (plan- och bygglagen). Flera lyfter 
att det finns brister gällande efterlevnaden inom barnkonventionen och att den tolkas 
på olika sätt. Inom kommunerna fokuserar varje verksamhet på sitt uppdrag och det 
kan vara svårt att få resurserna att räcka till för ytterligare uppgifter. Framgångar är 
bl.a. att några kommuner haft möjlighet att ha en anställd som arbetar övergripande i 
kommunen med uppdraget att både ta fram strategier och planer men också har 
mandat till förändringar. Merparten av kommunerna upplever ett bra stöd från 
Länsstyrelsen men betonar att de inte sökt stöd i någon högre omfattning. 
Informationen som finns på MFD:s hemsida avseende framtagande av strategier och 
planer har varit värdefulla. Det är viktigt att Länsstyrelsen, regionen och kommunerna 
håller ihop arbetet utifrån Agenda 2030, genom Värmlandsstrategin och vidare till det 
den berör. Att tillsammans verka för länet och våra medborgares bästa. 
 

Revidering av Eda kommuns handikappolitiska program 
Kommunchefen som skulle ge uppdraget med revidering till någon tjänsteman har 
slutat sin tjänst. Detta innebär att det fortsatta arbetet med revideringen står stilla. 

Kommentar om att Karlstads kommun har köpt in terränganpassade elrullstolar för 
utlåning på Fritidsbanken och i den egna verksamheten. Syftet är att personer med 
funktionsnedsättning ska kunna ta sig ut i naturen. Tips om att frivilligorganisationer i 
Eda eventuellt kan söka bidrag från olika aktörer för liknande rullstolar och skänka till 
kommunens verksamheter. 

Det ska undersökas varför pensionärs- och tillgänglighetsrådet inte fått några remisser 
på längre.  
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§ 19 Folkhälsosamordnare Eda kommun 
Eda kommuns nya folkhälsosamordnare sedan maj 2023, Zuzana Biacovska Olsson, 
presenterar sig och sitt arbete. Hon har tidigare jobbat i Årjängs kommun som 
handläggare. Zuzana håller nu på att kartlägga och sammanställa information om 
hälsoläget i Eda kommun i jämförelser med andra kommuner. Den egenupplevda 
hälsan är sämre i Eda än snittet för landet. 

Eda kommuns hälsoplan går ut i år och ska revideras till en enklare utformning, 
troligen klart i höst. Hälsoplanen berör äldre, funktionshindrade, vuxna, barn och unga 
i kommunen samt verksamheter kopplade till dessa. Viktigt att skapa mötesplatser och 
motverka ensamhet för äldre. Kommentar om att det hos en del är självvalt att vara 
ensam. Zuzana tar gärna emot synpunkter på vad som bör finnas med i hälsoplanen, 
via e-post: zuzana.biacovska-olsson@eda.se och telefon: 070-227 08 25. 

Tillgängligheten på Eda kommuns hemsida är bra. 

 

 

  

mailto:zuzana.biacovska-olsson@eda.se
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§ 20 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer 
PRO Järnskog 
Föreningen har haft sillparty och grillparty. På torsdag så är det en resa till Strömstad-
Sandefjord, 48 st anmälda. Det kommer att bli pubafton med mat och underhållning i 
slutet av oktober. 

Som ordförande i Röda korsets Edakrets framför Henry Larsson att de önskar bättre 
information avseende förändringar i Eda kommuns verksamhet, främst avseende 
lokaler. Samordnare för träffpunkterna planerar underhållning och program långt i 
förväg. I sommar har det varit uppehåll och de har ej kunnat fullfölja program. 
Önskemål finns också om att personalen måste hjälpa till att transportera brukare till 
och från aktiviteterna. 

PRO Köla 
Föreningen ska ha en pubafton i oktober. En planerad resa blev inställd. Synpunkter 
finns avseende boulebanorna i Spångbergsparken bakom kommunkontoret i 
Charlottenberg. Det finns inga utomhusmöbler där och träden är borta så det finns 
ingen skugga att pausa i om det är sol och varmt. Av tidigare 12-13 st är det nu 3-4 st 
som fortfarande spelar boule där, vilket är synd för det är en bra aktivitet. Önskvärt 
vore utomhusmöbler och ett tak eller tält. Föreningen uppmanas göra en skrivelse till 
kommunens samhällsbyggnad med sina synpunkter och frågor. Ägaren till Eda 
Miljöservice har sagt att det eventuellt skulle gå att ordna boulebanor vid deras 
lokaler. 

SPF 
Till föreningens årliga bilrebusjakt har Köla PRO bjudits in som ett led i en 
fördjupning av samarbete och en utmaning i tävling. I oktober är det IT-café på 
biblioteket i Charlottenberg och studiebesök på äppelmusteriet i Vittensten. 
Promenader och boule genomförs varje vecka. Önskemål finns fortsatt om att Eda 
kommun går med i hemtjänstindex. Svaret är fortsatt att kommunen inte har några 
planer på att gå med då verksamheten får kvalitetsindikatorer från andra 
system/undersökningar som det lämnas uppgifter till. 
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§ 21 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer 
Arvika-Eda Demensförening 
Föreningen fyller 35 år och har då bjudit in till sångstunder på särskilda boenden med 
Jannika Häggström. 
3/10, kl. 10.30 vid Hiernegården i Koppom. 
4/10, kl. 10.30 vid demensboendet i Charlottenberg. 
4/10, kl. 14.00 vid Älvgården i Åmotfors. 

Sebastian Schmidt, distriktsläkare och mobil hemsjukvårdsläkare, föreläser om ”Det 
som alla behöver veta om demens” för alla medlemmar och övriga intresserade. 
Jannika Häggström underhåller med sång och musik. 
4/10, kl. 18.00-21.00 i Nolby församlingshem. 

Påpekas att dörrar och dörröppnare in till nya väntrummet på Eda Vårdcentral i 
Charlottenberg inte är bra placerade. 

Eda Reumatikerförening och DHR 
Föreningen har gemensamma promenader och caféträffar. En protestskrivelse är gjord 
till Region Värmland avseende nedläggning av träningsbassänger i länet, det är i snitt 
cirka 500 personer som har behov av denna typ av träning.  
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§ 22 Information/aktuellt i 
socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige 
Budget 
Helårsprognos för Eda kommun 2023 visar bl.a. på -22,6 miljoner kr för 
socialnämnden, -9,6 miljoner kr för bildningsnämnden, +2,9 miljoner kr för 
servicenämnden, +0,5 miljoner kr för myndighetsnämnden och för kommunstyrelsen 
+ 1 miljoner kr. Totalt för kommunen, inräknat finansförvaltningen och outnyttjad del 
av buffert, ett underskott med -21,8 miljoner kr.  

Kommunfullmäktige har gett ett tydligt direktiv om att verksamheterna ska hålla sig 
inom de tilldelade budgetramarna. Inom vård och stöd har det bl.a. genomförts 
nedanstående besparingar och genomlysningar av olika områden utifrån budgetläget. 

- Planerarnas arbetstid har minskats med 1,05 tjänst samt återgång till tidigare       
personaltäthet i särskilt boende och korttiden fr.o.m. 11/9. 
- Längre schemaperioder fr.o.m. 11/9 vilket minskar administrativ tid som i stället kan 
användas till vård. 
- Prioriteringsordning vid vikarieanskaffning. Bemanningscentralen ska sköta all 
vikarieanskaffning så att det blir en helhetssyn av behovet. 
- Dagverksamhet demens Älven är stängd sedan vecka 28. Det ska utredas om 
dagverksamhet kan öppnas i någon annan form integrerat med demensenheten. 
Anhörigavlösning i hemmet och växelvård på korttidsplats finns som alternativ till 
avlastning. 
- Se över taxor och avgifter samt alternativa lösningar för externa placeringar inom 
LSS. 

Nya demensboenden 
Den 24/8 var det invigning av det nya demensboendet Charlottagården med 8 
lägenheter. Det planeras att i maj 2024 kommer nästa enhet med 8 lägenheter, 
Humlegården, att vara klar. I november 2024 planeras den sista enheten med 8 
lägenheter, Hagagården, att vara klar.  



 
Sida 10 (10) 

 
 
 

Pensionärs- och tillgänglighetsrådets protokoll 2023-09-26 

                           
                          Detta dokument har undertecknats elektroniskt: 

§ 23 Övriga frågor  
Anpassning av lokaler 
Fråga ställs om vem det är som har ansvaret för anpassning av offentliga lokaler. 
Svaret blir att det är hyresvärden. Är det fråga om bostadsanpassning för någon 
brukare med funktionshinder som bor i villa eller lägenhet så är det kommunens 
handläggare som kontaktas. 

Studiebesök i kvarteret Violen 
Som avslutning på sammanträdet ger projektledare Mats Melin pensionärs- och 
tillgänglighetsrådet en guidad visning i kvarteret Violen. Visning av de färdigställda 
lokalerna vid Eda vårdcentral, Violen samlingslokal för trygghetsboendet, Borgen 
samlingslokal, Charlottagården med utemiljö, SPA och hobbyrum. De pågående 
byggnationerna av två nya demensboenden med utemiljöer, mottagningsrum för gods 
och avfallssortering, bårrum och sjukgymnastik visas också. Samtliga är överens om 
att det blir mycket fina miljöer. 

Konstateras att det finns en toalett i närheten av samlingslokal Borgen vilket PRO och 
Röda Korset inte såg när de var och kollade på lokalen till sina aktiviteter. 
Sjukgymnastikens lokal är i stort sett klar för slutbesiktning så maskinerna som står i 
ett hörn av Borgen kommer snart flyttas, blir då god plats. 
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